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Kommunstyrelseförvaltningen 

Sammanträde med tillgänglighetsrådet 

Tid Torsdagen den 26 september 2024, kl 09:00-10:30 

Plats Kommunkontoret, sammanträdesrum A 

Närvarande Emma Mmadueme (S), ordförande 

 Ingrid Gisselsson, HRF Bollnäs-Ovanåker 

 Curt Farén, Hjärtlung Bollnäs-Ovanåker 

 Gunvor Godin, Parkinsonförbundet 

 Maritha Sedvallson, Astma- och allergiförbundet 

Ovanåker 

 Oliver Sundström, FUB Woxnadalen 

 

 Anna Svedäng, sekreterare 

Kallade, Neuro Södra Hälsingland 

 ej närvarande  

§ 12 Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns med ändringen att punkt 3 på dagordningen, 

Presentation av hur kommunikationsavdelningen arbetar med tillgänglighet 

tas bort från dagens möte. 

§ 13 Genomgång av föregående mötesprotokoll 

Protokollet gås igenom och läggs därefter till handlingarna.  

§ 14 Svar på frågor från föregående möte 
På föregående möte ställde Maritha Sedvallsson från Astma- och 

allergiföreningen följande frågor: 

Tas allergiaspekten med i upphandling av skolskjuts? 

Svar från Kommunstyrelseförvaltningen: Vid senaste upphandlingen av 

skolskjutsar ställdes krav angående detta.  

Det behövs informationsskyltar om pälsdjur och nötter i kommunens 

idrottshallar.  

Svar från Kommunstyrelseförvaltningen: Detta har åtgärdats. 

 

Oliver Sundström från FUB Woxnadalen lämnade inför mötet 16 maj in två 

skrivelser till tillgänglighetsrådet. Dessa har besvarats av Åsa Olsson, 

verksamhetschef LSS. Se frågor och svar nedan: 

Fråga 1: LSS-lagen 5 § ”Verksamhet enligt denna lag skall främja jämlikhet 

i levnadsvillkor och full delaktighet i samhällslivet för de personer som 

anges i 1 §. Målet ska vara att den enskilde får möjlighet att leva som 
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andra.” Denna lag innebär ju alla ska få vara med på samma villkor, även 

de som bor i gruppbostad. För oss här i Ovanåker kan det t.ex. vara att 

besöka en majkasa, konserter, åka och bada, gå på Pärsmässan, 

torsdagsträff, onsdagsklubben eller gå på bio en kväll. Länsdanserna som 

hålls ca 4 ggr / år är mycket populära. Platserna varierar, de kan vara i 

t.ex. Gävle eller Sandviken. Detta innebär att aktiviteten även innefattar en 

del restid. Dansen slutar 21.00 men boende i gruppboende måste lämna 

dansen redan 19.00, för att personalen ska hinna hem till skiftbytet.  

Det är de nya EU-reglerna för arbetstider, med 11 timmars dygnsvila, som 

försvårar för boende i gruppbostäder att delta i olika aktiviteter som man 

tidigare kunnat delta i. Personalens arbetsscheman kan variera i de olika 

boendena. Vi önskar dock att man på ett bra sätt kan vara flexibel och hitta 

lösningar, så att det blir möjligt för vår målgrupp att få ”full delaktighet i 

samhällslivet”. Kan man vid några tillfällen sätta i extra personal för att få 

det att fungera? 

 

Svar: De nya arbetstidsreglerna är som bekant ett EU-beslut som 

kommunerna har mycket begränsade möjligheter att kunna påverka. Beslutet 

och dess konsekvenser har varit uppe till diskussion otaliga gånger sedan de 

trädde i kraft och under året har man i de berörda verksamheterna kunnat 

uppleva att det blivit svårare att kunna utföra den verksamhet som skett 

tidigare och som är önskvärd i vissa fall. 

I de fall då det är aktuellt att besöka evenemang som pågår sena kvällar så 

gör verksamheterna så gott det går för att tillgodose möjligheterna till att 

kunna genomföra dessa. Den ordinarie personalens arbetstider kan i viss 

mån justeras men det är en begränsning för att hålla sig inom 

arbetstidsreglerna. I de fall då det i god tid går att planera för evenemang så 

kan det vara möjligt att sätta in extra personal för att tillgodose önskemålen. 

Det har dock inkommit åsikter från såväl brukare som personal att det vore 

önskvärt om länsdanserna förlades tidigare under dagen för att fler brukare 

skulle orka delta då flera av dem annars blir trötta och inte orkar kvarstanna 

tills dansen slutar. 

 

Fråga 2: Antalet gruppboenden har de senaste åren utökats i Ovanåkers 

kommun. De har dock fortfarande bara tillgång till två bussar. Det räcker 

inte alla gånger. Kollektivtrafiken fungerar inte heller om man t.ex. vill åka 

och bada, åka till någon lokal marknad / loppis eller ut i skogen för att 

plocka bär. Största behovet av en extra buss / bil är Länsdanserna som 

ordnas ca 4ggr / år i olika kommuner. Kanske har kommunen bilar som inte 

används kvällar och helger. Finns det möjlighet att få låna några av dem 

eller att hyra en buss på kommunens bekostnad? (Passagerarna betalar den 

vanliga bensinkostnaden.) 

Svar: De två bussar som idag finns tillgängliga inom omsorgsenheten är 

Daglig verksamhets bussar. Dessa kan bokas och användas vid behov för de 

andra verksamheterna på kvällar och helger. Eftersom vi i Ovanåkers 

kommun har många brukare med olika önskemål och intressen så kan det 

vara svårt att tillgodose transporter för samtliga ändamål om de sker 

samtidigt. Därav är det bra om det går att planera för aktiviteter som behöver 

transportmedel. I de fall då det är evenemang som flera är intresserade av att 

åka på så brukar det gå bra att samordna. Det finns ju olika lösningar för att 

tillgodose behov och önskemål hos enskilda individer, någon har en egen bil 
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medan några andra valt att gå ihop för att leasa en bil under sommarhalvåret 

etc. I den mån det är möjligt att åka kollektivtrafik så bör det alternativet 

väljas. 

Vad avser att använda andra bilar inom kommunen så kan undertecknad 

bara svara för omsorgsenhetens fordon. De övriga bilar som finns inom 

socialförvaltningens verksamheter är till största del omvårdnadsenhetens 

bilar och dessa kan inte undvaras då de används i verksamheten även kvällar 

och helger. 

Kommentar till svaret: Oliver Sundström, FUB föreslår att man kan titta på 

hur man kan samverka mellan förvaltningar angående bilar. Det kanske 

finns bilar på andra förvaltningar som går att använda för ändamålet? 

§ 15 Information från kommunstyrelsen 
Anna Svedäng informerar om vad som beslutades på kommunstyrelsens 

sammanträde den 24 september.   

§ 16 Frågor till nästa råd 
Maritha Sedvallson, Astma- och allergiförbudet Ovanåker, undrar om 

allergiaspekten tagits med vid arbetet med detaljplanen dit eventuellt 

ridhuset ska flytta? Föräldrar till barn med pälsdjursallergi på Lillboskolan 

oroas över detta.  
 

Ingrid Gisselsson, HRF, undrar om kommunen erbjuder skrivtolk? 

 

Justeras 

 

Datum:    Datum: 

 

 

 

 

 

       
Emma Mmadueme  Curt Farén 

 


